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PROTOKÓŁ III/2021 

z zebrania z mieszkańcami Osiedla Leśnego 

w dniu 6 października 2021 r.  

 

K. Firgolski  – w I terminie brak wymaganego kworum, termin II zebrania ustalono na godz. 

17.15. 

W II terminie – kworum stwierdzono, wg listy obecności w zebraniu uczestniczy 15 

mieszkańców – zał. nr 1. 

 

K. Firgolski – powitał zebranych mieszkańców i odczytał porządek obrad – zał. nr 2. 

Kto z mieszkańców jest za przyjęciem porządku obrad ? 

Wszyscy za. 

 

Ad. 2. 

K. Firgolski – przedstawił sprawozdanie z działalności zarządu osiedla za 2020 rok, który 

stanowi – zał. nr 3 do niniejszego protokołu.  

Mieszkańcy przyjęli sprawozdanie jednogłośnie.  

 

Ad. 3. 

K. Firgolski – przedstawił zebranym Uchwałę Nr 1/2021 zebrania mieszkańców Osiedla 

Leśnego z dnia 6.10.2021 r. w sprawie podziału środków finansowych przeznaczonych na 

działalność osiedla. Przyznaną kwotę w wysokości 700 zł przeznaczyć na Gwiazdkę z 

opłatkiem dla dzieci z klas III z osiedla.   

Mieszkaniec – zaproponował, aby dopisać jeszcze dzieci z klas IV, które z uwagi na 

pandemie w roku 2020 nie skorzystały.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie i naniesiono poprawkę do ww. Uchwały, która stanowi 

zał. 4 do niniejszego protokołu.    

 

Ad. 4. 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego -przedstawiła informacje na temat 

zrealizowanych inwestycji w 2021 r. oraz tych zaplanowanych na 2022 rok: 

- budowa odcinków dróg na Osiedlu Leśnym tj. ul. Prosta – Zbożowa – Łąkowa wraz z 

budową chodnika, ścieżki rowerowej i oświetlenia,  
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Gmina złożyła wniosek o dofinansowanie na utwardzenie drogi od przejazdu kolejowego przy 

ul. Łąkowej w kierunku do zbiornika retencyjnego. Złożono także wniosek o dofinansowanie 

w ramach Funduszu Dróg Samorządowych na utwardzenie ul. Spokojnej i ul. Wiejskiej. 

Czekamy na informację.  

- w planach jest ogłoszenie przetargu na budowę ścieżki rowerowej na odcinku od 

Polomarketu do DK 10.   

- przebudowa z rozbudową oświetlenia na Osiedlu Leśnym, 

- projektowana jest ul. Leśna (to droga wojewódzka), w I etapie zostanie przebudowane 

skrzyżowanie ul. Powstańców – ul. Ugory – ul. Leśnej.  

- przebudowa ul. Garbary jest to ulica strategiczna (wojewódzka), obecnie  na etapie 

projektowania wraz z powstaniem mini ronda, 

- stacja pomiarowa zanieczyszczenia powietrza Głównego Inspektora Ochrony Środowiska, 

zlokalizowana przy Zespole Szkół Ogólnokształcących ma mierzyć jakość powietrza jeszcze 

przez kolejny rok. Główny Inspektor Ochrony Środowiska obiecał sporządzić raport z 

pomiarów w 2021 roku, 

- rewitalizacja społeczno – gospodarcza Placu Jana Pawła II i ulic przyległych, nasadzenia 

zieleni, fontanna, dodatkowe miejsca parkingowe,  

- oddanie do użytku Domu Dobrych Praktyk przy Jana Pawła II, 

- przebudowa i termodernizacja budynku przy ul. Kościuszki 12 (budynek C) na potrzeby 

MGOPS, 

- przebudowa ulicy Długiej i Krótkiej, 

- rozbudowa budynku Szkoły Podstawowej Nr 4, zakres prac obejmie dobudowę do 

istniejącej szkoły dwukondygnacyjnego bloku dydaktycznego z zapleczem szatniowo – 

sanitarnym,  

- przebudowa świetlicy wiejskiej w Przyłubiu, 

- wykonanie trzech naturalnych tras rowerowych o różnych stopniach trudności w okolicach 

terenów po byłej Nasycalni, 

- przebudowa budynku przychodni zdrowia „Solmed” przy ul. Powstańców 7A, 

Ponadto w roku 2022: 

- kontynuacja inwestycji związanych z budową dróg na Osiedlu Leśnym wraz z budową 

oświetlenia.  

- powstanie Skateparku na terenach po byłej Nasycalni, we wrześniu br. zakończona została 

trwałość projektu, 

- budowa groty solnej w Ośrodku Sportu i Rekreacji, 
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 - przeprawa promowa Solec Kujawski – Czarnowo – budowa promu, budowa przyczółków 

wraz z drogą dojazdową łączącą DK80 i DK10. Na ukończeniu jest budowa dróg dojazdowych do 

przeprawy promowej na Wiśle, która ma połączyć Solec Kujawski z Czarnowem. Trwa certyfikacja 

promu. Inwestycja realizowana jest przez Urząd Marszałkowski. Umowę intencyjną w 

sprawie budowy promu wcześniej już podpisali przedstawiciele powiatów toruńskiego i 

bydgoskiego, burmistrz Solca Kujawskiego oraz wójt Gminy Zła Wieś Wielka.   

- poszerzenie bazy lokalowej na potrzeby Biblioteki Publicznej. 

 

Ad. 4.  

Mieszkańcy zgłosili wnioski dot.: 

- przekazania informacji na temat obowiązku składania deklaracji dot. źródła ciepła i spalania 

paliw.   

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza - wyjaśniła, że od 1 lipca 2021 r. każdy 

właściciel/zarządca budynku ma obowiązek złożenia deklaracji do Centralnej Ewidencji 

Emisyjności Budynków, która ma na celu zebranie wszystkich danych dotyczących źródeł 

ciepła i spalania paliw w budynkach mieszkalnych i niemieszkalnych. Każdy budynek, który 

posiada zainstalowane źródło ciepła lub spalania paliw o mocy nominalnej do 1MW należy 

zgłosić wypełniając odpowiednią deklarację. W deklaracji należy uwzględnić rodzaj źródła 

ciepła które ogrzewa budynek oraz źródła energii elektrycznej, które wykorzystywane są w 

tym samym celu lub na przykład do podgrzewania wody. Deklarację można wypełnić 

elektronicznie przez internet lub papierowo i zostawić w Urzędzie. Deklarację dotyczącą 

źródła ciepła i spalania paliw, które zostało uruchomione przed 1 lipca należy złożyć w 

terminie 12 miesięcy. Dla nowego źródła ciepła, które zostało uruchomione po 1 lipca, 

deklarację należy złożyć w terminie 14 dni.  

Ponadto Pani Zastępca Burmistrza poinformowała, że zgodnie z przyjętym regulaminem 

udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Solec Kujawski  na dofinansowanie kosztów 

wymiany źródeł ciepła zasilanych paliwami stałym w ramach zadania ograniczania niskiej 

emisji w Gminie  Solec Kujawski osoby zainteresowane wymianą pieca mogą skorzystać z 

corocznej dotacji z budżetu gminy lub z programu „Czyste Powietrze”.  Przy Urzędzie 

Miejskim działa Gminny Punkt konsultacyjno – informacyjny Programu „Czyste Powietrze”, 

w którym pracownik doradza osobom zainteresowanym programem, pomaga przy 

wypełnieniu wniosków. W związku z dużym zainteresowaniem prosimy o telefoniczne 

umawianie się na spotkanie tel. 52 387 01 54. Punk czynny jest  w każdy wtorek od godz. 
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11.30 do 16.30 i w każdy czwartek od godz. 10.15 do 15.15. Adres punktu ul. Toruńska 8a 

(Wydział Utrzymania Miasta). 

- inwestycji związane z położeniem światłowodu na Osiedlu Leśnym (z uwagą, że 

montowane kable są za nisko i może zajść ryzyko, że samochód ciężarowy może je zerwać). 

B. Białkowska – odpowiedziała, że inwestycja ta realizowana jest w ramach programu 

rządowego. Operatorem sieci światłowodowej jest firma Nexera. Gmina  nie ma wpływu na 

to jak firma podłącza światłowód. Na stronie firmy wymienieni są operatorzy, którzy są  

gotowi do świadczenia usług na ich sieci.  

 

- naprawy chodnika przy ul. Brzozowej na odcinku pomiędzy ul. Średnią, a ul. Kwiatową. 

C. Ball – Dyrektor WUM – odpowiedział, że trwają prace naprawcze, które są na 

ukończeniu.  

 

- zasadności okazywania jako jednego z załączników do wniosku o dofinansowanie do 

wymiany piecy  pozwolenia na przyłącze instalacji gazowej. 

C. Ball – odpowiedział, że jest to konieczne i potrzebne do rozliczenia przez Gminę dotacji, 

dodał, że jeśli właściciel danej posesji zgubił lub nie posiada w/w dokumentacji, to może 

zwrócić się o jej wydanie do Wydziału Inwestycji i Planowania Przestrzennego w Urzędzie.   

 

- przesunięcia o metr balustrady przy ul. Błonie, aby samochody mogły swobodnie 

przejechać,  

B. Białkowska – odpowiedziała, że temat ten jej umknął, zajmie się tym.  

 

- prośba do policji o częstsze kontrole w zakresie: pouczania rowerzystów jak należy 

zachowywać się na drodze, młodzieży wjeżdżającej pod koła samochodów na hulajnogach, 

czy deskorolkach, przesiadywania młodzieży na torach kolejowych i robienia sobie zdjęć z 

tel. w sytuacjach zagrażających życiu i zdrowiu (przy przejeździe kolejowym za cmentarzem) 

 

M. Leszczyński – Komendant Komisariatu Policji – przyjął zgłoszone wnioski, zwrócił się 

też z prośbą, aby tego typu wnioski mieszkańcy zgłaszali bezpośrednio na policję.  

 

- konieczności postawienia znaku „STOP” przy wyjeździe z ul. Rolnej w ul. Leśną. 

K. Firgolski – odpowiedział, że zostanie sprawdzona zasadność jego postawienia, ponieważ 

sytuacja ulegnie w tym miejscu ulegnie zmianie wraz z powstaniem ścieżki rowerowej.  
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Przypomniał mieszkańcom osiedla, że obowiązują, na niektórych ulicach nowe ograniczenia 

prędkości, nowe oznakowania oraz, że skrzyżowania są równorzędne.   

Przewodniczący zarządu zapytał o termin oddania kontenera przy ul. Ugory na potrzeby 

zarządu Osiedla.  

T. Substyk – odpowiedziała, że postara się ten temat załatwić jak najszybciej.  

 

K. Firgolski – podziękował zebranym za udział w zebraniu i zakończył zebranie o 18.30.    

 

 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Zarządu Osiedla Leśnego 

Krzysztof Firgolski 

 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska 
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